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ÁMitt uppdrag är att förvalta och utveckla 

vårt gemensamma fastighetsbestånd och att 

tillsammans med verksamheterna utföra 

behovsanalyser som prioriteras i 

investeringsrådet (lokalgruppen)

ÁBeslutas sedan i regionplanen
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ÁFastighetschef Ordförande Jan-Åke Lindroth

ÁHS- ledningen Anna -Karin Andersson

ÁSpecialistvården Lars Holgén Ortopeden

Anna Warg Kirurgen

ÁPrimär - och Folktandvården Anna Granevärn (Anna Fremner)

ÁRegional utveckling Marian Gregorsson

ÁEkonomi Marlén Brännlund

ÁFastighetsenheten Magnus Risselborn

Lokalgruppen
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LOKALER FÖR FRAMTIDA SPECIALISTSJUKVÅRD I JÄMTLAND

Regionen äger ca 160 000m² varav sjukhuset är ca 120 000m²

Hyr in ca 50 000m² 
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SPECIALIST - OCH FOLKTANDVÅRD OCH I LÄNET

Á Brunflo

Á Hammarstrand

Á Bräcke

Á Svenstavik

Á Funäsdalen

Á Hede

Á Sveg

Á Gäddede

Á Hoting

Á Strömsund

Á Åre

Á Järpen

Á Krokom

Á Frösön

Á Specialisttand -

vården

Á Campus

Folktandvården
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PRIMÄRVÅRDEN I LÄNET

Á Ripan

Á Odensala

Á Brunflo

ÁMyrviken

Á Hammarstrand/Stugun

Á Bräcke/Kälarne

Á Svenstavik

Á Funäsdalen

Á Hede/Vemdalen

Á Sveg/ Vemdalsskalet

Á Flera små filialer i fjällen

Á Gäddede

Á Hoting/Strömsund

Á Backe

Á Strömsund

Á Föllinge

Á Åre

Á Järpen

Á Hallen

Á Krokom

Á Lugnvik/Lit

Á Frösön

Á Z-gränd

Á Ungdomsmottagningen

Primärvården
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FRAMTIDSDAGEN FASTIGHET

Varför ligger HC där de ligger?
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ÁLokalkostnaden står idag för ca 7% av de totala kostnaderna.

ÁMycket viktig kostnadsserie

Á1 10 100 1 000 10 000

Á2 12 120 900 9 000

Lokalkostnader jämfört med 
verksamhetskostnader

LOKALER FÖR FRAMTIDA SPECIALISTSJUKVÅRD I JÄMTLAND
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Lokalkostnader  - övriga kostnader
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Vårt sätt att arbeta är bra!
Jämtlandsmodellen

15 år sedan total omorganisation

Vi ska klara driften utan att vara 
beroende av andra
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Investeringar per invånare i landstingen under 10 år
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ÁHur länge behöver vi klara oss själva?

ÁSjukhuset och övriga vårdbyggnader

ïElförsörjning

ïVärme

ïKyla

ïVatten (dricksvatten eller funktionsvatten)

ïVentilation

ïGasförsörjning

ïFörnödenheter och transporter

ïMm

Robusta sjukhuset
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ÁÅldrande fastighetsbestånd

ÁDet behºvs ett ògenerationsskifteò i 

byggnadsbeståndet

ÁNuvarande lokaler klarar inte vårdens 

framtidsutveckling

ÁAllt mer smitta

ÁAntibiotika som inte verkar

Stora utmaningar
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ÁDigitaliseringen är vi bara i början av

ïVård i hemmet?

ïMer förebyggande vård?

ïPrimärvårdens utveckling med stöd från 

specialistsjukvården och forskningen?

ïNära vård

ÁVad händer härnäst????

Stora utmaningar
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ÁMedborgarna blir äldre och yngre och mer 

vårdberoende

ï40 - talisterna är 85 år och 90 - talisterna får barn

ÁStagnerande befolkningsutveckling, eller?

ÁLågt skatteunderlag i länet

Stora utmaningar
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ÁPatienten förväntar sig att möta vården på ett 

mer jämlikt sätt

ÁMer dagvård kräver andra flöden och lokaler

ÁTeknikutvecklingen kräver lokalförändringar

ÁRekrytera med attraktiva arbetsmiljöer

ÁViktigt med goda förutsättningar för 

forskning, utveckling och utbildning

Stora utmaningar
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ÁEnergibesparingar med 2050 som mål

ïMinskat värmebehov

ïÖkat kylbehov

ïÖkat elbehov

ÁStora temperatursvängningar

ïPerioder med lika varmt som i sydeuropa

ïKan bli jättekallt på vinter (arktisk klimat)

Stora utmaningar
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ÁFastighetsrådet

ïStyrelse med en representant från varje sjukvårdsregion

ïRepresentant från varje region

ïTvå träffar varje år med utbyte av erfarenheter

ïInitierar och finansierar olika utredningar inom vårt 

intresseområde

ïFinansierar plattformen för CVA

Erfarenheter från externa nätverk
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ÁCVA Centrum för Vårdens Arkitektur

ïForsknings och utbildningscenter i Göteborg på Chalmers

ïLedande ta från hemsidan

ïSitter i styrelsen på uppdrag av SKL;s fastighetsråd

Erfarenheter från externa nätverk
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Forum vårdbyggnad

ïIdeiell organisation för vårdens fysiska miljö

ïStyrelse från näringslivet och regionerna. Större 

arkitektkontor, Sweco , White, 

ïArrangerar två konferenser per år med aktuella 

vårdbyggnadsämnen

ïSenast Göteborg med 220 deltagare med ämnet barnsjukvård 

saochmt logistik i vården.

ïI höst Södertälje, omdaningen av 60 - talets sjukhus

ïInitiativtagare till CVA och finansierar professuren

ïSitter i styrelsen, kassör

Erfarenheter från externa nätverk
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LOKALER FÖR FRAMTIDA SPECIALISTSJUKVÅRD I JÄMTLAND

ÁGenerellt bara förtätningar och ombyggnader

ïStora projekt i Linköping, Uppsala, Örebro, Göteborg, 

Malmö och Stockholm mm

ïòSm¬ò projekt p¬g¬r i samtliga regioner 

ÁSunderbyn

ï15 år gammalt stora ombyggnader pågår

ÁNya Karolinskas ledord

ïBättre vårdflöden genomtänkta lokalplaceringar

ïEnkelrum

ïFlexibilitet

Hur ser det ut i övriga landsting?
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Våra 50 - år gamla byggnader duger inte 
för den vård som ska bedrivas
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ÁSvårare att förstå att vården som ska utföras i husen under 

dess livstid kostar ca 50 - 100 gånger mer än 

byggkostnaden

ÁDet vi bygger ska förmodligen fungera som vårdbyggnader i 

minst fem decennier

Att sjukhus är mycket dyra att bygga är 
lätt att förmedla i media mm
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LOKALER FÖR FRAMTIDA SPECIALISTSJUKVÅRD I JÄMTLAND

ÁFörstudie 2009 -2010

ÁBeslut att vara kvar på tomten 

togs 2013

Á2012 till 2014 arbetade en

politisk referensgrupp

fram ett material

Á2015 -2016 arbetat vidare med 

en fastighetsutvecklingsplan 

Fastighetsutvecklingsvision
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ÁFastighetsutvecklingsvisionen är ett mycket viktigaste 

strategiska styrdokumentet för den fysiska miljön

ÁSka staka ut riktningen för sjukhusområdets framtida 

utveckling och skapar förutsättning att utveckla sjukvården 

med patienten i fokus

ÁVi ska bygga rätt sak på rätt plats

ÁLºser vi ett òkortò problem med att exempelvis bygga ett 

kontorshus p¬ òBUP-tomtenò s¬ har vi fºrsv¬rat mºjligheten 

att bygga ändamålsenliga operationssalar

Á

Fastighetsvisionens syfte
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ÁNoll alternativ

ïVi bygger inget nytt och fortsätter att försöka anpassa 

befintliga ytor till verksamhetsförändringarna.

ïTyvärr omöjligt om vården ska utvecklas

ÁMellan alternativ

ïKan i princip utföras mellan 0 och 100 och får olika 

konsekvenser

ÁFullt alternativ

ïDet finns inget fullalternativ

ïVi kommer alltid att utvecklas och nya behov uppstår 

Fastighetsvisionens genomförande
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ÁOmräknat för en villa på 120m² innebär 7800: - per år

ÁEn dränering av grunden för ca 100 tusen innebär att man inte 

kan göra något annat på drygt 12 år

ÁAktuell artikel i om Krokom idag i frågan

ï2017 -2018 avsatte de 138: - /m²

ï2019 planeras 186: - /m²

Planerat underhåll 65: - /m²
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En dag på 
rum 7

Man blir hemmablind!!
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Skador på tapeten
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Gammalt fäste för TV
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En ventilationsspridare saknas


